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 ■ STÁTNÍ SVÁTEK

Dne 5. 5. 2023 starosta města Jan Brůžek společně s místostaros-
tou Martinem Harsou uctili památku obětí 2. světové války polo-
žením pietních kytic na vojenských hrobech na hřbitově a u po-
mníku padlých v  parku u  zdravotního střediska ve  Slatiňanech. 
8. květen je Dnem vítězství nad nacismem, kdy si připomínáme 

významné okamžiky z  období 2. světové války. Obzvláště nyní 
za současné neklidné situace nesmíme zapomínat na oběti našich 
předků, kteří během válečných let položili svůj život za svobodu 
nás všech.

Dne 5. 5. 2023 starosta města Jan Brůžek společně s místostaros-Dne 5. 5. 2023 starosta města Jan Brůžek společně s místostaros- významné okamžiky z  období 2. světové války. Obzvláště nyní 

 ■ KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE NA MĚSÍC ČERVEN 2023

 ■ VÝLET PRO SENIORY NA ZÁMEK NOVÉ HRADY

 10. 6. 2023 19 h Benefi ční hudební festival nádvoří zámku
 11. 6. 2023 18 h Jarní koncert Jany Sychrovské Obřadní síň radnice
 15. 6. 2023 16 h Dětský den Plovárna
 16. 6. 2023 15 h Zahájení výstavy Starokladrubští a ti druzí… Švýcárna
 17. 6. 2023 19 h Benefi ční hudební festival nádvoří zámku
 20. 6. 2023 19 h 191. Laskavý večer Společenský dům
 24. 6. 2023 19 h Benefi ční hudební festival nádvoří zámku

    Podrobnější informace k uvedeným akcím naleznete na plakátcích zveřejněných v těchto Ozvěnách.
Za RR, M. Kolouchová

 DATUM KONÁNÍ NÁZEV AKCE MÍSTO KONÁNÍ

Ještě zbývá pár volných míst na výlet pro seniory do Nových Hra-
dů na prohlídku zámku.
Výlet se bude konat v úterý 13. června 2023, odjezd autobusu 
bude v 8 hodin ze zastávky Střed ve směru Chrudim.
Případní zájemci volejte na tel. 469 660 230; vstupné na pro-
hlídku zahrad a  zámku v  celkové výši 160,- Kč se prosím 
dostavte zaplatit na matriku městského úřadu ve Slatiňanech 
v úřední dny (pondělí a středa) nejpozději do středy 7. 6. 2023. 
Na místě se účastníci rozhodnou, zda navštíví Muzeum motokol 

a Galerii klobouků. 
Oběd pro účastníky zájezdu bude zajištěn v zámecké restauraci. 
Oběd si účastníci výletu platí sami. Výběr bude možný ze dvou 
jídel: smažený kuřecí řízek s bramborem v ceně 165,- Kč nebo ma-
sová směs (kuřecí a vepřové) se zeleninou a rýží v ceně 169,- Kč 
(polévka – hovězí vývar – bude v ceně hlavního jídla). Výběr jídla 
nahlásíte při přihlášení nebo platbě u nás na úřadě. Dopravu hra-
dí Město Slatiňany. 

Ivona Osinková
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Rada města Slatiňany projednala
na 12. schůzi 17. dubna 2023

Rada města schválila uzavření smlouvy 
o  nájmu části pozemkové parcely č. 723 
o celkové výměře 7 m2 v kat. území Slati-
ňany s  paní Štěpánkou Žáčkovou. Jedná 
se o pronájem části chodníku pro umístě-
ní venkovního posezení před prodejnou 
zdravé výživy.
Rada města neschválila oplocení pozemku 
p. č. 218/1 o výměře 1232 m2 v kat. území 
Trpišov nájemcem panem Pavlem Malým. 
Jedná se o  pozemek ve  vlastnictví města 
Slatiňany, na  jehož užívání má pan Malý 
uzavřenou nájemní smlouvu ze dne 18. 7. 
2022. Oplocením pozemku by došlo k za-
mezení přístupu na okolní pozemky. 
Rada města schválila uzavření nájemní 
smlouvy na část pozemku p. č. 706/1 v kat. 
území Slatiňany o  výměře 85 m2 v  sou-
vislosti se stavbou „Oprava pobřežní zdi 
Chrudimky ve  Slatiňanech – ulice Na  Os-
trově“, a  to se státním podnikem Povodí 
Labe, IČ: 70890005.
Rada města schválila zřízení věcného bře-
mene na části (3,7 m2) pozemkové parcely 
č. 496/17 v kat. území Trpišov, které bude 
spočívat v právu společnosti GasNet, Služ-
by, s. r. o., zřídit a provozovat na předmět-
ném pozemku plynárenské zařízení včetně 
práva vstupovat a vjíždět na předmětný po-
zemek v souvislosti se zřizováním, staveb-
ními úpravami, opravami, provozováním 
a odstraněním plynárenského zařízení. 
Rada města vzala na  vědomí informaci 
o přijímacím řízení do Mateřské školy Sla-
tiňany pro školní rok 2023/2024. Přijímací 
řízení do MŠ Slatiňany se uskuteční v ter-
mínu 2. 6. 2023 od 8.00 do 11.00 hodin.
Rada města vzala na  vědomí rezignaci 
na funkci ředitele příspěvkové organizace 
Základní umělecké školy Slatiňany pana 
Petra Šotty a  vyhlásila konkurzní řízení 
na  vedoucí místo ředitele/ředitelky ZUŠ. 
Rada města v  této souvislosti pověřila 
Městský úřad Slatiňany organizací kon-
kurzního řízení a jmenovala za zřizovatele 
členy konkurzní komise starostu Ing. Jana 
Brůžka a  radního pro školství pana Petra 
Šottu. Dne 4. dubna 2023 podal pan ředitel 
Petr Šotta ke dni 31. srpna 2023 rezignaci 
na funkci ředitele Základní umělecké školy 
Slatiňany. Konkurz na  obsazení uvolněné 
pozice musí proběhnout za  účasti dvou 
zástupců města a dále musí být přizván zá-
stupce Pardubického kraje, zástupce Škol-
ské inspekce Pardubice a dva členové z řad 
odborné veřejnosti jmenovaní Školskou in-
spekcí Praha.
Rada města schválila konání výstavy foto-
grafi í s  koňskou tématikou uspořádanou 
v interaktivním muzeu Švýcárna v termínu 
od  16. 6. 2023 do  20. 9. 2023 a  schválila 
uzavření smlouvy o výpůjčce s paní Marií 
Vaškovou.

Rada města schválila vyřazení a  prodej 
neupotřebitelného majetku, který je v evi-
denci města Slatiňany a  určila vedoucího 
údržby Miloše Víška jako osobu odpověd-
nou za likvidaci neupotřebitelného majet-
ku.
Rada města schválila 8. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 94 739 220,- Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 19 471 388,19 Kč) a ve výdajové 
části 114 210 608,19 Kč (dorovnáno fi nan-
cováním výdajů 0,- Kč)).
Rada města rozhodla o  objednání posi-
lovacích prvků na  hřiště nad Monakem 
u  společnosti Mirakulum s. r. o. V  roce 
2022 při kontrole byly zjištěny závažné zá-
vady a  nedostatky na  všech posilovacích 
prvcích na hřišti nad Monakem. Ze tří oslo-
vených subjektů byla vybrána společnost 
Mirakulum s. r. o., která mimo jiné doda-
la i herní prvky pro náves v Trpišově. Tato 
společnost vyrábí dětská hřiště od  roku 
2006. Za tu dobu postavila přes 1000 hřišť. 
Herní prvky (dřevěné prvky) vyrábí pou-
ze z  akátového dřeva, které se vyznačuje 
vysokou odolností proti hnilobě a povětr-
nostním podmínkám. 
Rada města schválila uzavření nájem-
ní smlouvy se společností NIPASS s.r.o., 
na  pronájem komunálního vozidla BOC-
DOR typ 4075 včetně vysavačové nástavby 
Jasen na 12 dnů na přelomu dubna a květ-
na. Nájemné činí 1000 Kč plus DPH za ka-
ždý pronajatý den. Vůz bude obsluhovat 
zaměstnanec města, který bude proškolen 
pronajímatelem. Město uvažuje o  koupi 
nového vozidla pro úklid města vzhledem 
k  vysoké poruchovosti momentálně pou-
žívané techniky. Cílem krátkodobého pro-
nájmu výše uvedeného modelu je ověřit 
v  praxi možnosti moderní úklidové tech-
niky a zlepšit úroveň jarního úklidu veřej-
ných ploch ve městě.
V  různém seznámil starosta radu města 
s  aktuální situací ohledně prodeje bytů 
na  Starém náměstí ve  Slatiňanech. Dále 
seznámil radu města s návrhem na pořá-
dání dětského dne ve  spolupráci s  Mysli-
veckým sdružením Slatiňany. V návaznosti 
na to Rada města neschválila pořadatelství 
dětského dne ve  spolupráci s  myslivec-
kým sdružením ve  Slatiňanech z  důvodu 
konání dětského dne na plovárně ve stej-
ném termínu. Starosta města dále sezná-
mil radu s návrhem na fi nanční příspěvek 
na vydání knižního díla o Ležákách. Rada 
města schválila fi nanční příspěvek ve výši 
5 000,- Kč na podporu vydání knižního díla 
o Ležákách s názvem „Hrdé Ležáky“ a dále 
schválila uzavření smlouvy o  partnerství 
a propagaci s paní Jarmilou Doležalovou.
Radní Jana Švecová seznámila radu města 
s návrhem na konání akce „Stavění máje“ 
dne 30. 4. 2023 v  parčíku před Základní 

školou ve  Slatiňanech a  Rada města ná-
sledně souhlasila s konáním této akce.

Rada města Slatiňany projednala
na 13. schůzi 3. května 2023

Rada města schválila uzavření Smlouvy 
o  zajištění dopravní obslužnosti na  čás-
ti území Pardubického kraje v  období 
od  27.  5. 2023 do  01. 10. 2023 a  úhradě 
nákladů s  tím spojených s  Pardubickým 
krajem. Dle předložené smlouvy poskyt-
ne město Slatiňany Pardubickému kraji 
příspěvek ve  výši 10  000,- Kč na  zajištění 
dopravní obslužnosti města Slatiňany ve-
řejnou linkovou autobusovou dopravou 
provozem cyklobusů v  období od  27. 05. 
2023 do 01. 10. 2023. V roce 2021 i v roce 
2022 poskytlo město ke  stejnému účelu 
Pardubickému kraji shodnou částku.
Rada města zrušila usnesení 974/73/2020/
RMS ze dne 5. 10. 2020 ve  věci umístění 
světelných bodů veřejného osvětlení po-
dél projektovaného chodníku ve Škrovádu 
(od křižovatky „T“ směr křížky) a rozhodla 
o  prodloužení kabelového rozvodu veřej-
ného osvětlení a  stavební úpravě stávají-
cích rozvodů veřejného osvětlení dle vari-
anty č. IV, která spočívá pouze v provedení 
opravy stávajících svítidel veřejného osvět-
lení a v doplnění svítidel veřejného osvětle-
ní, kde je to možné. Tato varianta je jediné 
možné východisko, jak dokončit rozpraco-
vanou projektovou dokumentaci. Situaci 
v místě komplikuje vrchní vedení VN, jehož 
ochranné pásmo znemožňuje ve  značné 
části chodníku umístění běžných stožárů 
veřejného osvětlení a dále průběh dalších 
inženýrských sítí v nezpevněném prostoru 
– především plynovodu. 
Rada města schválila provést na části po-
zemkové parcely č. 624 v kat. území Slati-
ňany stavbu zařízení distribuční soustavy 
(kabelové vedení nízkého napětí a  pilíř), 
která bude vybudována společností ČEZ 
Distribuce, a. s., a  schválila zřízení věcné-
ho břemene na části pozemkové parcely č. 
624 v kat. území Slatiňany, které bude spo-
čívat v právu společnosti ČEZ Distribuce, a. 
s. umístit, provozovat, opravovat, udržovat 
a provádět obnovu, výměnu a moderniza-
ci zařízení distribuční soustavy vybudova-
né v rámci stavby: „CR Slatiňany, T. G. Ma-
saryka č.p. 567 knn“. 
Rada města schválila uspořádání sbírky 
použitého ošacení a  potřeb do  domác-
nosti pro Diakonii Broumov, dne 8. června 
2023 od 9.00 hod do 17.00 hod na dvoře 
MěÚ.
Rada města schválila zapůjčení sálu 
ve Společenském domě divadelnímu spol-
ku Acord, z. s., ve dnech 21. až 25. 8. 2023, 
za celkovou cenu 1250 Kč za účelem koná-
ní příměstského tábora.
Rada města schválila umístění stavby vo-
dovodní a kanalizační přípojky na pozem-

 ■ RADA MĚSTA SLATIŇANY PROJEDNALA
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ku p. č. 248/2 v kat. území Trpišov a schvá-
lila zřízení pozemkové služebnosti na části 
pozemkové parcely č. 248/2 v  kat. území 
Trpišov, která bude spočívat v právu vlast-
níka inženýrské sítě provozovat, udržovat 
a  opravovat na  předmětné pozemkové 
parcele stavbu vodovodní a  kanalizační 
přípojky.
Rada města schválila přidělení individuální 
fi nanční dotace ve výši 38 000,- Kč zapsa-
nému spolku Acord, IČ 02047039 na fi nan-
cování 1. ročníku benefi čního Hudebního 
festivalu Slatiňany. Podrobnosti o  tom-
to novém hudebním festivalu lze najít 
na webu města v sekci Aktuality.
Rada města schválila přijetí programo-
vé účelové dotace na  požární techniku 
do  výše 65  000,- Kč na  pořízení dýchací 
techniky s  příslušenstvím a  elektrocent-
rály s  příslušenstvím pro JSDH Slatiňany 
od Pardubického kraje.
Rada města vyhlásila dnem 3. květ-
na 2023  2. kolo výběrového řízení pro 
poskytnutí půjček na  rozšíření bytové-
ho fondu a  zvelebení obytných budov 
z Fondu rozvoje bydlení města Slatiňany 
v  roce 2023 a  jmenovala komisi pro vy-
hodnocení žádostí o půjčky z Fondu roz-

voje bydlení.
Rada města schválila 9. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 94 805 620,- Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 19 776 388,19 Kč) a ve výdajové 
části 114 582 008,19 Kč (dorovnáno fi nan-
cováním výdajů 0,- Kč).
Rada města rozhodla o objednání herního 
prvku na náves v Kunčí u společnosti Mira-
kulum s. r. o. V roce 2022 při roční kontrole 
byly zjištěny závady a nedostatky na herní 
sestavě na hřišti na návsi v Kunčí. Revizní 
technik doporučil provést demontáž dosa-
vadní sestavy z  prostoru dětského hřiště 
a pořídit herní sestavu novou.
Rada města vzala na vědomí hospodaření 
příspěvkových organizací města za období 
leden až březen 2023.
V  různém seznámil starosta radu města 
s žádostí paní ředitelky Mateřské školy Sla-
tiňany Mgr. Evy Tomiškové o souhlas s při-
jetím sponzorského radu od  fi rmy Vuch 
s.r.o. Předmětem sponzorského daru jsou 
tři sedací vaky. Rada města schválila přijetí 
tohoto sponzorského daru.
Dále seznámil radu města s žádostí pana 
Ing.  Průši ve  věci položení chrániček pro 

datové optické kabely (DOK), týkající se 
výstavby základního technického vybavení 
v  rozvojové lokalitě Škrovád. Rada měs-
ta zrušila usnesení č. 364/23/2019/RMS 
ve  věci umisťování chrániček pro optické 
kabely (internet) a požaduje, aby souběžně 
s  podzemními rozvody sítí veřejné tech-
nické infrastruktury byly vždy do  výkopu 
vkládány i chráničky pro optické kabely (in-
ternet). U akcí, kde bude stavebníkem in-
frastruktury město Slatiňany nebo některý 
z vlastníků (nebo provozovatelů) sítí veřej-
né technické infrastruktury, budou chrá-
ničky pro optické kabely hrazeny městem 
Slatiňany. Město Slatiňany nebude hradit 
chráničky pro optické kabely v rozvojových 
lokalitách území města, kde je hlavním (ge-
nerálním) investorem základního technic-
kého vybavení (ZTV) jiný subjekt než město 
Slatiňany.

Jednání Rady města blíže okomentoval 
Mgr. V. Peřina, radní

Celoročně každý pracovní den a o prázdni-
nách díky brigádnické výpomoci i o víken-
dech (9–12 a 13–16 hodin) a proč? No čtěte 
dál….

Podařilo se nám do  této soutěže opět 
zapojit, jsme razítkovacím místem, tedy 
pokud jste soutěživí a ještě cyklisté, nevá-
hejte u nás „přibrzdit“. Zastávky a razítko-
vání má v Pardubickém kraji letos novin-
ku, kterou je možnost sbírat místo razítek 
QR kódy do elektronické hrací karty. Sta-
čí si jen zaregistrovat uživatelský účet 
na  webových stránkách www.cyklopecky.
info a vlastnit „chytrý“ telefon se čtečkou 
QR kódů. Pokud bude razítkovací místo 
zavřené, soutěžící si mohou na  dveřích 
infocentra načíst QR kód nebo si opsat 
unikátní číselný kód do  Vandrovní kníž-
ky. Soutěž již začala 1. května a potrvá až 
do 30. září. 

A o co se hraje?
1. cena – Horské kolo od společnosti BIKE-
MAX 
2.–5. cena – Pobyty ve východních Čechách
6.–20. cena – Vouchery, vstupenky, dárko-
vé předměty
Více se dozvíte na www.cyklopecky.info.

Další aktivitou pro vás je také již tradič-
ní letní soutěž České televize Déčko. Kdo 
s námi již v minulosti soutěžil, tak ví, že cí-
lem hry je ukázat dětem a  jejich rodičům 

nejrůznější zajímavá místa a nabídnout jim 
možnost prázdninového cestování po Čes-
ké republice. Rodiny musí vyjet minimálně 
na  tři výlety, přičemž jedno místo musí 
být v přírodě a druhé v  instituci (červené 
a zelené), tedy na hradě, zámku… a třetí si 
mohou vybrat sami. My vás letos pošleme 
do přírody, ale kam? To se nechte překva-
pit. Více na www.decko.cz. Soutěž se spou-
ští 1. července.

Hlídáte děti či vnoučata a  chcete využít 
místní atraktivity k  procházce a  zároveň 
ratolesti zaúkolovat otázkami? Jistě se ne-
budou při výletě nudit… Přijďte si pro míst-
ní Quest. Ten vás provede jen po  našem 
okolí, po cestě budete plnit úkoly, které si 
zapíšete do materiálu, který vám zde pře-
dáme. A  když dorazíte během léta zpět 
do  infocentra se správně vyplněnou ta-
jenkou, kouzelná truhlička nabídne dětem 
malou odměnu😊.

Infocentrum ale není jen o soutěžení, ale 
můžete k nám zavítat pro turistické vizitky, 
známky, pohledy, knížky Slatiňany Čaro-
kraj, Nasavrcké panství a slatiňanští Auer-
spergové a mnoho dalších upomínkových 
předmětů s místní tematikou. Nechybí zde 
bohatá nabídka map jak pro turisty, tak cy-
kloturisty. A samozřejmě určitě poradíme, 
kam na výlet u nás, ale i  v  regionu mini-
málně turistické oblasti Chrudimsko-Hli-
necko. Stejně tak se u nás dozvíte, jaká kde 
se plánuje kulturní či společenská akce. 
Neváhejte nás navštívit, jste srdečně zváni.

 ■ PŘIJĎTE DO NAŠEHO INFOCENTRA NEJEN V LÉTĚ

Přichází jaro a koncert pro nás ve Slatiňa-
nech byl,
mnohé, kdo nám tam tentokrát zahrál, 
překvapil.
Kdo ale čte „OZVĚNY“, ten se na změnu těšil,
a  tak, že nepřijede Pardubická „6“, vůbec 
neřešil.
A jaká že tentokrát účast byla?
No i samotnou konferenciérku, paní Kleč-
kovou, překvapila.
Opět společenský dům plný byl
a nejeden člen ze svazu diabetiků se tam 
objevil.
Retro-Band Chrudim – kapelníka p. Škvaři-
la má,
a kdo že si s ním rád zazpívá?
Ivetka Králová si zpěv opravdu užívala,
a když byl potřeba další hlas, Jituška se při-
dávala.
Velké poděkování patří Kryštofovi, který 
na bicí hrál,
a i on si to za „bubny“ opravdu užíval.
S touto kapelou jeho první hra to byla v pá-
tek,
a pro nás posluchače, to byl opravdu „svá-
tek.“
Všem muzikantům i panu Škvařilovi děku-
jeme moc,
snad si to s námi ve Slatiňanech užili a měli 
klidnou noc.
Mnoho z nás do městské restaurace zatan-
čit si chodí,
kde si při tanečku z „kopýtka“ rádi vyhodí.
No a tak si přítomní ve Slatiňanech zanoto-
vali známé písničky,
zatančily si vzadu v sále dvě, už skoro „ba-
bičky“.
A tak my všichni p. Maryškové moc děku-
jeme
a na podzimní koncert se těšit opět bude-
me.

R. Půlpánová

 ■ PODĚKOVÁNÍ!
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Zápis č. 2 ze dne 3. 5. 2023 ze schůze OV 
Škrovád 
Přítomni
Za  OV pan/paní: Sýkorová, Picpauerová, 
Zahradníková, Dočkal, Vašáková
Omluven: p. Urbánek
Za občany: pan/paní: Koblížek, Procházka, 
Zahradník, Slanina, Hrčková, R. Zitková, H. 
Zitková, Slavíková, Šťastný, Picpauer

Program jednání
1.  Vývoj v  otázkách diskutovaných na  mi-

nulém jednání
a.  Informace o OV
b. Přesun kontejnerů
c.  Výstavba sila pro Národní hřebčín Klad-

ruby n. Labem v obci
d.  Zvýšení nákladní dopravy z důvodu by-

tové výstavby v k.ú. Škrovád
e.  Údržba stromů a keřů kolem Chrudimky
f.  Olšina – odstranění pařezu 
g.   Možnost dětského hřiště dotací z ČEZ
h.  Nepořádek v ulicích způsobený odvo-

zem na kompostárnu
i.  Úklid obce

2.  Návrh na přesun informačních tabulí
3.  Oprava Zvoničky
4.  Rychlý internet v naší obci
5.  Kontrola přeplněnosti kontejnerů

Průběh jednání – diskuse
1.  Vývoj v  otázkách diskutovaných na  mi-

nulém jednání
a.  Schůzi zahájila p. Sýkorová a seznámi-

la přítomné se zajištěním zpráv z  OV 
(Slatiňák.cz, Ozvěny), zřízení účtu OV 
a již využívaným e-mailem. Pravidelné 
setkávání členů a  občanů vždy první 
středu v  měsíci v  18 hod. v  Hostinci 
ve  Škrovádě. Další jednání bude 7. 6. 
2023, o  prázdninách bude přerušeno 

a uskuteční se opět první středu v září 
tj. 6. 9. 2023. 

b.  Přesun kontejnerů – z důvodu razant-
ního nesouhlasu p. Slavíkové, sousedů 
v  lokalitě za  mostem proběhla opět 
diskuse o vhodnosti umístění. Diskuse 
– p.  Koblížek, p.  Slavíková, p.  Zitková, 
p.  Vašáková, p.  Šťastný navrhl zpra-
covat studii na  revitalizaci návsi kom-
plexně od architekta, p. Koblížek infor-
moval o jednání města s krajinářským 
architektem. Závěr – nadále projednat 
další varianty umístění, případně posu-
nu kontejnerů na současném pozem-
ku, s možností ohrazení. 

c.  Sila v centru obce – p. Sýkorová infor-
movala o  zaplacené zpracované po-
žární studii na  umístění sil v  okrajové 
lokalitě areálu N. H. Kladruby za obcí, 
kterou zajistil p.  Slanina. Diskuse – 
p. Šťastný informoval o dřívějších kro-
cích. Dále se diskutovalo o možnostech 
řešení, nadále se bude řešit ve spolu-
práci s městem – zda by město zvážilo 
jako podklad pro další jednání zajištění 
PBŘ – doplnění současného posudku.

d.  P. Sýkorová jednala s p. Průšou o mož-
nostech vjezdu a výjezdu vozidel stav-
by. Silnice pro tato vozidla má být ho-
tová do 30. 6. 2023 a pak se bude čekat 
na kolaudaci. Diskuse k silnici, k projíž-
dění vozidel, rychlost, nákladní auta. 
Závěr – nová silnice po kolaudaci.

e.  P. Sýkorová konzultovala likvidaci nále-
tových stromů a  stromů popadaných 
na březích Chrudimky s městem, které 
bude řešit s Povodím Labe.

f.  Město souhlasí s OV na možností odstra-
nění pařezu v Olšině, případně jiné řešení. 

g.  P.  Sýkorová se informovala o  mož-
nosti dotace na dětské hřiště, která je 

do výše až 2 mil. Kč, není nutný projekt, 
jen rozpočet, je dlouhá čekací doba, 
mnoho žádostí, je možné podávat opa-
kovaně. Další možnost menší dotace 
na podporu regionu. Závěr – poptávka 
na dodávku a možnost přípravy i jiné-
ho projektu v rámci podpory regionu. 

h.  P.  Sýkorová informovala o  konzultaci 
na  městě v  případě kontrol rychlos-
ti – možnost kontrol prostřednictvím 
Městské policie je velmi omezená. 
Město prověří zvýšení četnosti kontrol 
státní policií.

i.  P.  Sýkorová poděkovala zúčastněným, 
kteří se i za nepříznivého počasí zúčast-
nili úspěšné akce úklidu Škrovádu.

2.  Návrh z důvodu zvelebení návsi na mož-
nosti přesunu informačních tabulí 
do  autobusové zastávky, kde je nutná 
revitalizace. Závěr – konzultace s  měs-
tem, případně architektem.

3.  P. Sýkorová informovala o opravě „Zvo-
ničky“ dle Okrašlovacího spolku p.  Ko-
rečka a představila návrh zaslaný p. Ho-
ff manem, který byl všemi přítomnými 
přijat kladně.

4.  P. Sýkorová informovala o možnosti při-
pojení k metalické síti pro rozvod inter-
netu, který probíhá v naší lokalitě. Infor-
mační plakát je umístěn na návsi, akce 
probíhá v součinnosti s městem.

5.  Bude se kontrolovat přeplněnost kon-
tejnerů na  návsi, zvláště kovu (častější 
odvoz nebo větší kontejner) a  textilu. 
Doporučení p. Koblížka – s dalšími mož-
nostmi řešení svozu odpadů se obracet 
přímo na něho, příp. na p. Peřinu, který 
připravuje novou koncepci města v otáz-
kách nakládání s odpadem.

  Zapsala: Jitka Zahradníková
 Schválila: Mgr. Klára Sýkorová

 ■ ZÁPIS Z JEDNÁNÍ OSADNÍHO VÝBORU ŠKROVÁD

 ■ ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ OSADNÍHO VÝBORU OBCE TRPIŠOV
Ze dne 2. 4. 2023, č. 4/2023

Přítomni: Jitka Blatoňová, Mgr.  Renata 
Kočí, Bc.  Markéta Kynclová, Petr Michek, 
Vendulka Vachová.
Zasedání dále přítomni: Dagmar Malá, Pa-
vel Malý, Jiří Jakl.

1)  V dubnu bylo zápisem požádáno o zajiš-
tění pravidelné údržby zeleně v obci, ve-
dením města byl navrhnut k projednání 
a odsouhlasení konkrétní způsob mož-
ného zajištění sekání trávy na veřejném 
prostoru návsi a  obecního pozemku 
v  nové zástavbě nad hostincem. Tento 
požadavek nebyl dle zveřejněných zápi-
sů rady města dosud projednán. Osadní 
výbor bude opětovně jednat se zástupci 
města.

2)  V  průběhu jara se uskutečnily celkem 
3  brigády na  úklid, údržbu a  úpravu 
prostor návsi, která respektuje zpraco-

vaný architektonický návrh architektky 
Kateřiny Šmídové. V jejich průběhu oby-
vatelé Trpišova pokáceli některé vzrost-
lé stromy určené městem za  rizikové, 
zbudovali venkovního ohniště, částečně 
vyčistili rybník a jeho okolí a postupně je 
osázeli novými rostlinami, které v část-
ce 16.000 korun zaplatilo město. Nově 
zbudované kamením dlážděné ohniště 
úspěšně ustálo zatěžkávací zkoušku ná-
sledně ihned při pálení čarodějnic.

3)  Na návsi opět letos uspořádáme dětský 
den v neděli 11. 6. Pozvánky a informace 
budou včas vhodně zveřejněny.

4)  Od občanů Trpišova byly vzneseny poža-
davky na řešení situace s potkany, kteří 
se objevili ve velkém množství na  růz-
ných místech obce. Podle informace 
z  městského úřadu, který telefonicky 
začátkem roku kontaktovala paní Jitka 
Blatoňová, proběhla plošná deratizace 
v obci na podzim 2022, v rámci toho je 

možné vznést reklamaci vůči fi rmě, kte-
rá ji provedla. Osadní výbor nově město 
požádá o  řešení a  zpětnou informaci, 
kdy a jak byla situace s potkany vyřeše-
na.

5)  Osadní výbor požádá město o pravidel-
né čtvrtletní časově omezené přistavení 
kontejneru na velkoobjemový odpad 
(nábytek apod…) a  kontejneru na  ob-
jemný bioodpad (větve, stromy….). Dů-
vodem je vymezená časová otevírací 
doba sběrných dvorů a  skutečnost, že 
ne každý obyvatel Trpišova vlastní vo-
zík za  auto nebo z  důvodu věku nemá 
možnost odpad přepravit. Konkrétní 
podmínky dohledu nad tím, aby do kon-
tejneru byl ukládán pouze odpad, který 
tam patří, bude se zástupci osadního vý-
boru domluvený.

6)  Příští schůze se koná 5. 6. od 19.00 ho-
din v Hostinci Obora.

Zapsala: Renata Kočí
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Nechtěl jsem se vracet k  tématu kou-
pě pozemku, který byl již prezentován 
v  Ozvěnách v  minulém čísle dlouhým 
článkem člena rady, kde jsou hledány 
důvody proč ano a hlavně obhajoba roz-
hodnutí, jako správného a jediného mož-
ného. Kdyby se takovéto úsilí a  energie 
věnovalo hned na  začátku, jak fi nanční 
výbor doporučoval před předložením 
záměru koupě, myslím, že by se mnohé 
vyjasnilo předem a  nemusel by nikdo 

nikoho přesvědčovat, že jeho myšlenka, 
úmysl, záměr, či jak to nazveme, je ten 
nejlepší a jediný správný. Již jen rychlost, 
jak byl záměr předložen, a  to nemluvím 
o  jeho nedohledání na  jednání rady, 
vzbuzuje pochybnosti.
Je samozřejmě chvályhodné, že se pan 
radní zajímá o možnost výstavby pro mla-
dé, ale někde zapadlo, že máme i  starší 
a staré spoluobčany, a  jak si snad někdo 
pamatuje, je připraven záměr řešit ten-

to problém na pozemcích již vlastněných 
městem a  částečně předpřipravených 
v Presích.
Chtěl bych připomenout, že peníze, které 
se nám podařilo za dlouhá léta ušetřit, byly 
právě připraveny i  na  řešení takových to 
záměrů a k řešení dalších ožehavých pro-
blémů jako je kanalizace v Kunčí, která je 
také odsunuta, a jak se dozvídáme s medií, 
dotace budou čím dál víc kráceny. 

MVDr. Ivan Jeník, zastupitel

V minulém čísle Ozvěn jste si mohli pře-
číst článek, ve  kterém člen rady města 
zdůvodňoval koupi jednoho pozemku. 
Článek působil odborně a srozumitelně. 
V tomto čísle je zase článek bývalého sta-
rosty, ve kterém vysvětluje nevýhodnost 
této koupě. I  on svůj postoj vysvětluje 
zasvěceně a  srozumitelně. Nuž, občane, 
vyber si… Pokud o tom něco víš, přikláněj 
se na základě svých informací a znalostí 
problematiky na  tu či onu stranu. Trou-
fám si říci, že více je těch, kteří do  pro-
blematiky moc nevidí. Ti se pak přikloní 
na stranu, která jim je bližší a sympatič-
tější. Nebo se nepřikloní nikam, neb je jim 
to fuk. V zásadě se ale neděje nic mimo-
řádného. Nebo, chcete-li, děje se to, co je 
naprosto běžné v politice na malé vesnici, 
v hlavním městě nebo i celém státě. Vše 
řídí tzv. koalice, popř. jedna vítězná stra-
na, tedy ti, kteří uspěli ve volbách. A proti 
nim je tzv. opozice, tedy protiklad, která 
kroky koalice většinou kritizuje. Někdy 

mírně, někdy tvrdě, někdy nekompro-
misně. Někdy právem, někdy neprávem. 
Tak tomu je od doby, co lidstvo vynalezlo 
politiku.
Bývá běžné, že ti, kteří uspěli ve  volbách 
a  obec tím pádem řídí, jsou přesvědčeni, 
že jednají správně, mravně a vždy v zájmu 
obce. A stejně běžné je, že ti, kteří ve vol-
bách neuspěli, jsou přesvědčeni o opaku. 
Obzvláště pak v případě, že současná opo-
zice byla před volbami stranou, resp. koa-
licí vládnoucí. Přijmout porážku a vyrovnat 
se s ní, to bývá někdy těžké a vyžaduje to 
obrovskou vnitřní sílu. Ne každý to doká-
že. Bývá to tím těžší, čím déle byla strana 
v čele obce či státu. 
Na tom není nic divného, tak to bylo, tak 
to je a tak to vždy bude. My, prostí obča-
né, bychom měli co nejvíce sledovat dění 
v obci, zajímat se, ptát se, hledat informa-
ce, abychom se nemuseli k  někomu při-
klánět jen na  základě osobních sympatií 
a členství v nějaké straně. 

Jestli se nějaký pozemek koupí, jestli se 
jiný prodá apod., o tom nakonec rozhod-
ne hlasování zastupitelstva. Jeho zasedá-
ní jsou veřejná, a  koho to zajímá, může 
na ně přijít, může se tam i vyjádřit, může 
se tam zeptat. A zkušenost z minulých let 
ukázala, že hlas lidu má velkou sílu, o tom 
něco víme i ve Slatiňanech. Jen díky tomu, 
že občané přišli na  zastupitelstvo a  dali 
tam najevo svůj názor, např. nestojí pod 
Třešňovkou sídliště rodinných vil, což bylo 
už takřka upečené. Takže, občané, nese-
dět pasivně doma u telky nebo u grilu, ale 
zajímat se, být aktivní. Ta obec, ve  které 
žijeme spolu (byť někdy možná jen vedle 
sebe), je naše společná a všichni bychom 
se měli snažit, aby se nám v  ní dýchalo 
dobře a  svobodně. Nezatracujme niko-
ho jen proto, že má na věc veřejnou jiný 
názor. Míti na vše názor stejný, by nebylo 
normální.

Zdeněk Jirásek

V  červenci 2022 jsme iniciovali stížnost 
na  hluk z  obchvatu se žádostí na  hy-
gienickou stanici o  měření hluku, kte-
rou podepsalo dalších 49 spoluobčanů. 
O  této stížnosti zdaleka mnozí spoluob-
čané nevěděli, a  i  po  jejím odevzdání se 
na nás následně obraceli s  tím, že by to 
také podepsali. Někteří z nich se nás ptají, 
jak to se stížností vypadá, a  tak bychom 
všechny, které to zajímá, informovali nyní 
prostřednictvím Ozvěn. Na  naše dotazy 
nám již po  několikáté hygienická stanice 
v Chrudimi sdělila, že měření bylo něko-
likrát odloženo, ať už z  důvodů různých 
objízdných tras či klimatických podmí-
nek, které by údajně měření zkreslovaly. 
V současné době se opět čeká na ukonče-
ní další objízdné trasy. Pro měření jsou vy-
žadovány standardní podmínky, je ovšem 
otázka, co vlastně standardní podmínky 
jsou a  komu mají vyhovovat. Je také ov-
šem nutné konstatovat, že v  přípravě 
stavby obchvatu totálně zaspalo vedení 
města. Ne to současné, ani minulé, ale 
dvě až tři volební období zpět. V té době 
bylo možné vznášet jakékoliv připomínky 

a trvat na nich, což se nestalo. A hluk z ob-
chvatu je tady..
V  souvislosti s  hlukem z  obchvatu jsme 
se dozvěděli, že vedení města i  přes za-
mítnutí zastupitelstva chce nadále koupit 
pozemek v  bezprostřední blízkosti ob-
chvatu pro budoucí bytovou výstavbu. 
Jsme přesvědčeni o  tom, že z  důvodu 
velké blízkosti pozemku u  obchvatu je 
pozemek pro výstavbu bytových domů 
nevhodný, jelikož ani případná hluková 
stěna (pokud se vůbec nějaká bude rea-
lizovat), nemůže odstínit hluk ve  vyšších 
patrech. O tom by mohli vyprávět zejmé-
na nájemníci bytových domů 748, 749, 
753–756 a další, které jsou umístěny dále 
než předpokládaná nová bytová výstav-
ba, a přesto trpí hlukem a někteří z nich 
proto naši stížnost podepsali. Nám by 
paradoxně zamýšlená bytová výstavba 
pomohla, protože by fungovala jako vel-
ká a vysoká protihluková stěna. Také ale 
víme, že stávající kanalizace není dimen-
zována na  další zástavbu a  už vůbec ne 
na bytovou výstavbu, přípojky jsou větši-
nou v soukromém vlastnictví. Znamenalo 

by to stavbu přečerpávací stanice a napo-
jení kanalizace někde směrem k nádraží. 
Také nejsou z pozemků uvažovaných pro 
výstavbu vyřešeny přístupy na komunika-
ci, což by si dále vyžádalo spolu s  kana-
lizací a ostatními přípojkami mnoho mil. 
Kč z rozpočtu města, třebaže část nákla-
dů by pokryly dotace. Není tedy divu, že 
pozemky jsou už léta marně inzerovány 
k prodeji bez zájmů developerů vzhledem 
ke komplikovanosti této lokality a blízkos-
ti obchvatu. Město by mělo investovat 
peníze jinak, zejména do oprav tristního 
stavu chodníků a  silnic. Také se vnucuje 
otázka, zda koupě pozemků bez znalec-
kého posudku a  za  nestandardní cenu 
a se všemi potížemi z koupě pramenící je 
přínosem pro občany Slatiňan. A proto se 
musíme zeptat „Cuí bonó“?
Závěrem chceme konstatovat, že výstavba 
nových bytů je dobrý a  potřebný záměr, 
ale určitě ne v této lokalitě a za těchto pod-
mínek.

Petr a Magda Lukášovi

 ■ KOMENTÁŘ KE KOUPI POZEMKU

 ■ MILÍ ČTENÁŘI

 ■ STÍŽNOSTI NA HLUK Z OBCHVATU A NÁKUP POZEMKU
NA NOVOU VÝSTAVBU
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V  září 2019 se město Slatiňany registro-
valo do  dotačního programu s  názvem 
WiFi4EU. Jedná se o projekt Evropské ko-
mise a  podporuje zavádění bezplatného 
systému pro Wi-Fi připojení pro občany 
a  návštěvníky ve  veřejných prostorách, 
jako jsou parky, veřejné budovy, knihovny, 
zdravotní střediska nebo muzea v celé Ev-
ropě. V prosinci 2019 byla podepsána mezi 
Výkonnou agenturou pro inovace a  sítě 
pověřenou Evropskou komisí a  městem 
Slatiňany grantová dohoda k  využití pou-
kázky až do výše 15 000 EUR pro vybudo-
vání bezdrátové veřejné sítě.
Jelikož dotační titul jako takový klade 
na příjemce dotace poměrně jasné a strikt-
ní podmínky, příprava realizace projek-
tu nebyla zcela jednoduchou záležitostí. 
V  prvním čtvrtletí roku 2020 rada města 
navrhla 20 lokalit, ve kterých by vybudová-
ní veřejné sítě dávalo smysl vzhledem k je-
jich četným využíváním místními občany 
a turisty. 
Jenže pak přišlo nešťastné období covidu 
a  realizace budování bezdrátové sítě se 
zastavila až do konce roku 2021. Začátkem 
roku 2022 znovu začaly intenzivní práce 
na projektu, neboť z důvodu vypuknutí epi-
demie covid byl v souladu s ustanovením 
grantové dohody termín dokončení Wi-
Fi4EU pro město Slatiňany posunut na 31. 
prosince 2022. 
O vybudování sítě WiFi4EU ve Slatiňanech 
projevily zájem 3 velké společnosti se zku-
šenostmi s obdobnými instalacemi v rámci 
projektu Wifi 4EU. Zástupci všech 3 společ-
ností navštívili Slatiňany a na základě osob-
ní prohlídky jednotlivých 20 míst zpracovali 
technické řešení včetně cenové nabídky. 
Po vyčíslení reálných nákladů na výstavbu 
sítě v uvažovaném rozsahu se však ukáza-
lo, že zasíťování některých lokalit by bylo 
po fi nanční stránce příliš náročné a zatížilo 
by rozpočet města. Aby nebyly zbytečně 
vynakládány fi nanční prostředky z rozpoč-
tu, ale zároveň byla dočerpána plná výše 
dotace, došlo k  následné redukci lokalit. 

Další postup instalace značně komplikoval 
celosvětový nedostatek čipů a dodávek za-
řízení pro bezdrátové sítě. Ze všech 3 ode-
vzdaných projektů společností byly využity 
nejvhodnější návrhy a nakonec vzniklo ko-
nečné „Technické řešení projektu WiFi4EU 
pro Slatiňany“. Rada města projekt v srp-
nu 2022 odsouhlasila včetně podepsání 
smlouvy o  dílo se společností GiTy, a.s. 
a  zajištění internetové konektivity společ-
ností O2 Czech Republic a. s. 
Přes internetový portál WiFi4EU byla dne 
9. prosince 2022 předložena zpráva o do-
končení instalace v centrech společenské-
ho života ve městě Slatiňany a po kontrole 
splnění všech podmínek ze strany Evrop-
ské komise byla tato služba předána k po-
užití veřejnosti. Od 1. ledna 2023 je Wi-Fi síť 
funkční a připravena k užívání.

A kde přístupová místa (PM) najdete?

PM1:  Městský úřady Slatiňany, knihovna 
a  infocentrum, T. G. Masaryka 36, 
Slatiňany (uvnitř i před budovou)

PM2:  Budova bývalé Spořitelny, T. G. Masa-
ryka 771, Slatiňany (u cukrárny)

PM3:  Společenský dům, Tyršova 287, Slati-
ňany (v sále)

PM4:  Budova na  parkovišti u  Hřebčína 
(před kioskem)

PM5:  Budova Plovárny, Škrovádské nábře-
ží 414, Slatiňany (prostory okolo ba-
zénu a před občerstvením)

PM6:  Interaktivní muzeum Švýcárna, č.p. 
66, Slatiňany (prostor před vchodem 
do muzea)

PM7:  Autobusová zastávka Slatiňany – 
střed

PM8:  Autobusová zastávka Slatiňany – od-
bočka Presy

PM9:  Úřadovna Škrovád, č.p. 11, Slatiňany 
(v místnosti)

PM10:  Úřadovna Kunčí, č.p. 2, Slatiňany 
(v místnosti)

PM11:  Úřadovna Trpišov, č.p. 93, Slatiňany 
(prostor hřiště)

Projekt WiFi4EU je provozován v pásmech 
2,4 GHz a 5 GHz. Celá síť je monitorován 
dohledovým systémem z důvodu minima-
lizace výpadků služby. Na každou lokalitu 
je přivedena konektivita o rychlosti staho-
vání 30 Mbps. 
Udržitelnost projektu je po  dobu 3 let. 
Město Slatiňany díky zapojení do projektu 
Wifi 4EU získalo do  majetku města tech-
nologie v celkové hodnotě 456 492,85 Kč. 
Od  Výkonné agentury bylo proplaceno 
15 000 EUR (358 800 Kč, přepočet dle kurzu 
ČNB 23,92 Kč/1 EUR) a doplatek z prostřed-
ků města Slatiňany ve výši 97 692,85 Kč.
Z dostupných statistických dat vyplývá, že 
si bezdrátová síť našla velmi rychle své pří-
znivce a hojnost jejího využívání den ode 
dne roste.

A jak se připojit?
Krok 1: Na zařízení vybaveném Wi-Fi tech-
nologií (mobilní telefon, notebook, tab-
let…) se v nastavení Wi-Fi sítí objeví název 
„WiFi4EU“. 
Krok 2: Po  jejím vybrání se zobrazí okno 
k přihlášení a je potřeba zaškrtnout políč-
ko se souhlasem s podmínkami. 

Krok 3: Přejeme příjemné, bezplatné „sur-
fování“ po internetu.

Jiří Pešek, IT

 ■ PROJEKT WIFI4EU VE SLATIŇANECH DOKONČEN
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Čtenáři naší knihovny nám poskytují dobré 
tipy a náměty na knihy, které si oblíbili a kte-
ré by doporučili k  přečtení i  ostatním. Ty, 
kteří nám svůj názor a odkaz na zajímavou 
a poutavou knížku ještě nezaslali, prosíme, 
aby si našli chviličku a  buď osobně, nebo 
prostřednictvím e-mailu (knihovna@slatinany.cz) tak kdykoliv uči-
nili. My budeme mít větší množství výběru oblíbených titulů mezi 
vámi čtenáři a v každých Ozvěnách některé z nich uveřejníme.
Pro tento měsíc bychom chtěly nabídnout:
Robert Bryndza – Osudné svědectví
Mirka Skočílková – Vesničanka

R. Maryšková

 ■ MĚSÍC S PĚKNOU KNIHOU

Město Slatiňany se stejně jako jiná města v republice potýká s lid-
mi bez domova. Naším cílem není za ně převzít odpovědnost, 
ale pomoci jim tak, aby se o sebe dokázali postarat sami. Ro-
zumíme tomu, že se zlobíte, že posedávají na autobusových za-
stávkách, zdržují se na frekventovaných místech města, pokřikují, 
uráží a vy žádáte nápravu. Vězte však, že pomoc těmto občanům 
je někdy velmi složitá, dlouhá anebo se vůbec nezadaří.

Město lidi bez domova mapuje a vyzývá je k využití dostupných 
služeb v našem okolí jako je noclehárna v Chrudimi či další služby 
pro lidi bez přístřeší poskytované například neziskovou organizací 
SOPRE CR. Pokud lidé bez domova mají k dispozici nějaké vlastní 
fi nance, je jim nabídnuta jiná možnost ubytování (azylový dům, 
ubytovna). Zjišťují se i další potřeby lidí bez domova, jako je po-
moc při řešení závislostí na návykových látkách, zdravotní péče, 
nabídka možnosti kontaktu s  rodinou. Naší snahou je zjistit, co 
ten daný člověk doopravdy chce a jaké má reálné možnosti. Bo-
hužel zde také možnosti pomoci končí, jelikož bezdomovec, 
jakkoli zapáchá a je odpudivý, jakkoli si za svůj osud může velmi 
často sám, je stále ještě lidskou svéprávnou bytostí, která si 
může o svém životě svobodně rozhodovat a nikdo mu nemůže 
nic nařídit.
„Je kontraproduktivní obdarovávat bezdomovce fi nancemi, kdy tyto 
almužny ze soucitu vše zhoršují a nemotivují klienty využívat slu-
žeb, které jsou pro ně připravené. Bohužel fi nanční podpora může 
pro někoho z  vás znamenat dobrý skutek, ale z  hlediska účinnosti 
sociální práce s klienty je to jinak.“ upozorňuje Mgr. Radka Pocho-
bradská, vedoucí odboru sociálních věcí Chrudim.

Proč tedy neudělá něco policie?
Pochopitelně – pokud bezdomovci páchají přestupky, nebo do-
konce trestné činy, policie koná. Město Slatiňany zvýšilo inten-
zitu kontrolních hlídek Městské policie v  našem městě, ale 
ne vždy může hlídka zakročit. „Pouhá přítomnost člověka, který 
např. zapáchá nebo má na sobě špinavé či roztrhané oblečení, 
ještě nezakládá spáchání nějakého protiprávního jednání.“ vy-
světlil vrchní strážník Městské policie Chrudim Mgr.  Lukáš 
Dvořák. Bezdomovci se nejčastěji dopouštějí porušení zákona 
o  přestupcích na  úseku veřejného pořádku (neuposlechnou 
výzvy úřední osoby, poruší noční klid, vzbudí pohoršení, znečistí 
veřejné prostranství, objekt nebo nějaké zařízení). Dále na úseku 
občanského soužití (někomu ublíží na zdraví, úmyslně vyhrožu-
jí újmou na  zdraví, drobným ublížením na  zdraví, nepravdivým 
obviněním z přestupku, schválnostmi nebo jiným hrubým jedná-
ním). V neposlední řadě jde o porušení na úseku majetku (úmysl-
ně způsobí škodu na cizím majetku krádeží, zpronevěrou, podvo-
dem, úmyslně neoprávněně užívají cizí majetek).

Pokud se již bezdomovec dopustí porušení zákona o přestupcích, 
není jednoduché jej postihnout. Pokutu většina bezdomovců ne-
zaplatí a k přestupkové komisi se nedostaví. Zákroky nejsou snad-
né z mnoha důvodů. Tito lidé bývají často pod vlivem alkoholu 
a nezřídka se stává, že po vykázání osoby z místa, je za hodinu či 
dvě opět zpět na stejném místě a znovu páchá přestupek.
Město Slatiňany má kontrolu veřejných prostranství (zejména au-
tobusových zastávek) ve svých prioritách, ale připojte se k nám 
prosím i VY, ať se nám společnými silami podaří motivovat spolu-
občany ke změnám. V případě, že se vyskytnete na místě, kde 
by se lidé bez domova dopouštěli jakýchkoli výše zmíněných 
přestupků, zavolejte přímo na  linku 156 – Městská policie 
Chrudim nebo linku 158 – Policie ČR. 

Děkujeme za Vaši spolupráci a trpělivost.
Jan Brůžek, starosta

 ■ JE V NAŠÍ MOCI POMOCI LIDEM 
BEZ DOMOVA?
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HISTORIE

Zpřístupněna byla 21. 6. 2008 a  vydržela 
5 dní do její zkázy tornádem a pak po její 
obnově defi nitivně od 6. 9. 2009 a je dosud 
stojící (obr. č.1, 2 a 3).
Rozhlednu prezentujeme na  několika 
snímcích a je z ní za pěkného počasí dale-
ký výhled např. na pásmo Železných hor, 
dále na Orlické hory i Krkonoše. Na vyhlíd-
ce jsou tyto lokality označeny šipkou. Její 
výška je 26 m, vyhlídková plošina je umís-
těna v  15 m, k  níž vede točité schodiště 
s 78 schody.

Konstrukce tvoří model tvaru trojbokého 
jehlanu a dle autora je zcela ojedinělá v Ev-
ropě a patrně i v celém světě.
Materiálem celodřevěné rozhledny je při-
rozeně dřevo, vytěžené v  chrudimských 
městských lesích a na její stavbu bylo spo-
třebováno 92 m3 prken z modřínu pro jeh-
lan a  6 m3 dubu použitého na  schodiště 
(Bára 1).

Výstavbu a následnou údržbu včetně sprá-
vy Báry, provozování občerstvení a dalších 
aktivit zajišťuje správce městských lesů, 
společnost Městské lesy Chrudim s.r.o.
Investorem rozhledny bylo město Chru-
dim, jež spolu s obslužným domkem zapla-
tilo za výstavbu 1,66 mil Kč (Bára 1).
Rozhledna tvoří další dominantu Chrudim-
ska, životnost se odhaduje na 40 let (Bára 
2).
Všichni účastníci slavnostního otevření 
nové rozhledny na  Čertově skalce 21. 6. 
2008 nemohli předpokládat, že za  5 dní 
z ní bude hromada prken v důsledku tor-
náda, které se nečekaně přehnalo částí 
Chrudimska (obr. č. 4).
Výstavbu Báry 1 v  souvislosti se statikou 
realizoval Rajniš po konzultaci s meteoro-
logy na základě pozorování povětrnostních 
vlivů po desítky let. Tomu odpovídaly lehké 
bezpečnostní parametry rozhledny.
Pohled na  zborcenou rozhlednu Rajni-
še velmi zklamal, neboť živel byl tak sil-
ný, že k  jejímu pádu stačilo pár sekund. 
Tornádo zničilo spoustu dalších stromů 
a  městským lesům vznikla škoda kolem 
10 mil. Kč.

Snahou architekta bylo zřícenou rozhled-
nu opět obnovit a hlavně ochránit stavbu 
zpevňujícími prvky. Dodatečný projekt 
se zabýval lepší statikou, aby byla odol-
nější vůči vichřici a vydržela náporu větru 
o rychlosti 200 km/h. O které zabezpečo-
vací prvky byla Bára 2 doplněna, více píše 
ve své knize sám architekt.
K  rychlé obnově zborcené rozhledny při-
spěl rovněž ředitel Městských lesů Odvár-
ka, který ji včas pojistil, jak uvádí regionální 
tisk. Město tak dostalo vyplacenou celou 
škodu od pojišťovny.
Druhé ofi ciální otevření Báry 2 se kona-
lo 6. 9. 2009, opět za početné účasti ná-
vštěvníků. K  dispozici byly další atrakce 
určené k zábavě, např. lanový park, lesní 
tělocvična, upravená síť turistických a na-
učných stezek, včetně hipostezky i  tech-
nických okruhů s přírodními zajímavost-
mi. 
Čertova skalka s Bárou je častým cílem tu-
ristických pochodů, ročně sem zavítá více 
než 30 tisíc zájemců z  okolí, kteří se rádi 
vracejí navštívit tuto raritní Rajnišovu roz-
hlednu.

 Ing. Milan Vorel

 ■ REKREAČNÍ LESY NA PODHŮŘE SE HONOSÍ ATYPICKOU ROZHLEDNOU NAZVANOU BÁRA
OD ARCHITEKTA M. RAJNIŠE

Zpřístupněna byla 21. 6. 2008 a  vydržela Výstavbu a následnou údržbu včetně sprá-Výstavbu a následnou údržbu včetně sprá-
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Vážení spoluobčané,
po důkladné úvaze jsem se rozhodl, že k 31. 8. 2023 rezignuji 
na funkci ředitele ZUŠ Slatiňany. Dne 4. dubna 2023 jsem roz-
hodnutí písemně oznámil Radě města Slatiňany, která to akcep-
tovala a bezprostředně poté podnikla kroky k vypsání výběrové-
ho řízení na nového ředitele ZUŠ Slatiňany.
Toto mé rozhodnutí nebylo unáhlené a už vůbec ne vynucené. 
Do  konce mého řádného „funkčního období“ mi ještě zbýval 
rok. Od října 2022 jsem však již v řádném starobním důchodu, 
takže i z tohoto důvodu pokládám rozhodnutí uvolnit funkci ře-
ditele naší zušky o rok dříve za správné.
Do funkce ředitele naší „zušky“ jsem byl Radou města Slatiňa-
ny jmenován k 1. 7. 1994. Vidím to, jako by to bylo včera – je 
to však již neskutečných 29 let, většina mého pracovního živo-
ta. Když si ty tři desetiletí zpětně promítám, tak se mi vybavují 
v podstatě jen ty dobré věci. Měl jsem určitě i štěstí, především 
na lidi. Díky tomu se problémy řeší dobře a efektivně. Vždy byla 
velmi dobrá spolupráce s vedením města a v podstatě nezále-
želo na tom, kdo město řídil. To mně i škole pomáhalo a v mno-
hém usnadňovalo práci. To, že má naše škola výborné pracov-
ní a prostorové podmínky pro svou činnost a rozvoj, to by bez 

podpory zřizovatele nebylo. Upřímně za to moc děkuji. Děkuji 
také slatiňanské veřejnosti za dlouholetou podporu naší školy, 
stejně tak i rodičům a prarodičům za důvěru a spolupráci, když 
nám svěřují své děti s vírou, že v nich probudíme zájem o umění 
a lásku k němu, a to aktivním způsobem. Děkuji také všem or-
ganizacím, s kterými jsem měl tu čest spolupracovat. Stejně tak 
i děkuji všem zaměstnancům naší školy za jejich vysoké pracov-
ní nasazení, profesionalitu a kreativitu, bez které nelze úspěšně 
na „zušce“ jako učitel působit. 
S prací na naší zušce se však ještě zdaleka neloučím. Od září 
2023 budu vyučovat hru na kytaru a moc se na to těším. 
Novému vedení přeji úspěšnou cestu na dalším rozvoji slatiňan-
ské základní umělecké školy. A vám všem pevné zdraví a opti-
mismus.

Petr Šotta

 ■ SLATIŇANSKÁ ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA BUDE MÍT
NOVÉHO ŘEDITELE

Každoročně s  nástupem jara nastává pro žáky naší školy „vr-
cholná sezóna“ koncertů, výstav a  tanečních představení. Ne 
jinak tomu je i letos. Veřejná prezentace žáků je nedílnou a vel-
mi důležitou součástí studia každého žáka v základní umělecké 
škole.
Tradiční vystoupení celého tanečního oboru (balet pod vede-
ním paní Ivety Lepori-Paličkové a současný tanec pod vedením 
paní Jiřiny Doušové) se uskutečnilo ve  dnech 9. a  10. května 
opět v  chrudimském divadle Karla Pippicha. Vše se povedlo 
skvěle. Výkony tanečnic (i jednoho tanečníka) byly strhující a di-
váci v zaplněném hledišti to také ocenili. Nápadité choreografi e, 
pestré a krásné kostýmy, rekvizity, hudba… vše dokonale ladilo.
To však v  „nabitém“ měsíci květnu nebylo pro naši školu vše. 
Dne 16. 5. se děvčata tanečního oboru představila i na naší po-
bočce v Nasavrkách. V místní sokolovně se dopoledne uskuteč-
nila dvě vystoupení pro místní ZŠ a odpoledne pro veřejnost. 
Taneční složku doplnil pěvecký sbor pod vedení pana Jiřího Ko-
rečka.
17. 5. byla ve společenském domě zahájena výstava prací žáků 
naší školy, která se sem „přestěhovala“ ze zámku v Nasavrkách. 
Na zámku v Nasavrkách se v pátek 19. 5. představili na závěreč-
ném žákovském koncertu žáci naší pobočky.
V sobotu 20. 5. přispěli svým vystoupením tanečnice naší školy 
v rámci programu Slatiňanského pozastavení. Ve středu 24. 5. 
se uskutečnil v sále ZUŠ Slatiňany závěrečný žákovský koncert. 
Letošní koncert byl o  to radostnější, neboť klavírní sóla a do-
provody byly hrány na nové krásné klavírní křídlo zn. Petrov, 
které se podařilo naší škole získat a který naše škola postrá-
dala.
30. 5. se v sále školy uskutečnil absolventský koncert, kde své 
umění představili žáci 7. ročníků, nebo 4. ročníku druhého stup-
ně.
A co naši školu čeká v měsíci červnu? 7. června se v 17.00 ho-
din uskuteční v slatiňanské sokolovně koncert hudebních sou-
borů školy, 14. 6. se v rámci multižánrového festivalu „Zrcadlo 
umění“, který se koná v Pardubicích, představí děvčata z naše-
ho baletu a současného tance. Poslední významnou akcí naší 
školy bude vystoupení pěveckého sboru pod vedením paní Jany 
Sychrovské 25. 6. 2023 na pietní vzpomínce k 81.výročí vyhlaze-
ní obce Ležáky.
Děkuji učitelům a žákům za jejich práci a snažení v tomto škol-
ním roce.

Petr Šotta, ředitel ZUŠ Slatiňany

 ■ ZE ŽIVOTA ZUŠ SLATIŇANY
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STALO SE

17. května v  17 hodin se konala vernisáž 
ve  společenském domě a  zahájila výsta-
vu výtvarného oboru ZUŠ Slatiňany. Tuto 
výstavu si již měli možnost prohlédnout 
návštěvníci na zámku v Nasavrkách. K slav-
nostnímu rázu obou vernisáží přispěly 
i děti z hudebního oboru naší školy.
Rodiče i ostatní příznivci výtvarného oboru 

si prohlédli kresby, malby, grafi ku a  pro-
storové práce vyrobené z keramické hlíny 
a papíru.
Děti vytvořily technikou barevného lino-
rytu velké karty pro hru PEXESO s motivy 
koček. Po skončení výstavy děti darují tuto 
hru slatiňanskému muzeu starokladrub-
ských vraníků – Švýcárně. 

Na výstavě byly k vidění i drobné práce pěti 
dětí z Ukrajiny, které se úspěšně adaptova-
ly v naší ZUŠce. Možnost zhmotnit si svůj 
nápad z  keramické hlíny nemají jen děti, 
ale i dospělí, kteří vytváří svá dílka po od-
chodu dětí ze školy.

Věra Jandová, učitelka výtvarného oboru

 ■ VÝSTAVA VÝTVARNÉHO OBORU ZUŠ SLATIŇANY

17. května v  17 hodin se konala vernisáž si prohlédli kresby, malby, grafi ku a  pro-si prohlédli kresby, malby, grafi ku a  pro- Na výstavě byly k vidění i drobné práce pěti Na výstavě byly k vidění i drobné práce pěti 
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 ■ PODĚKOVÁNÍ PANÍ KYSELOVÉ ■ DEN MATEK

Od svého příchodu na DPS, tj. od roku 2011, se o podstatnou část 
zahrady, která obklopuje Dům s pečovatelskou službou Slatiňany, 
stará paní Marie Kyselová. O brzkého jara do prvních mrazů nám 
kolem budovy kvete nepřeberné množství letniček, cibulovin a tr-
valek. Paní Kyselová na své náklady zasadila i mnoho užitkových 
rostlin (borůvky, maliny, jahody), o  jejichž plody se ochotně dělí 
se svými sousedy. Přes občasný odlišný postoj k údržbě zahrady 
si nesmírně vážím jejího pracovního nasazení, lásky k rostlinám 
a přírodě. Upřímně obdivuji její vytrvalost při pletí záhonků, proto-
že sama vím, jak je péče o zahradu náročná. Myslím si, že mluvím 
za všechny obyvatele našeho domu, když řeknu: „Vážíme si, paní 
Kyselová, vaší práce a děkujeme.“

Ilona Čápová Tušicová

11. května 2023 se v Domě s pečovatelskou službou ve Slatiňa-
nech konalo posezení ke Dni matek, kterého se spolu s obyva-
telkami DPS zúčastnily také členky Svazu diabetiků Slatiňany 
s  předsedkyní paní Olgou Slachovou. Poděkování patří dětem 
z Mateřské školy Slatiňany, které si pod vedením svých učitelek 
připravily krásné vystoupení.

Od svého příchodu na DPS, tj. od roku 2011, se o podstatnou část 

 ■ CESTOVATELSKÉ ODPOLEDNE V DPS

Ve  středu 19. dubna 2023 navštívil náš Dům s  pečovatelskou 
službou pan Zbyněk Linhart, který prožil několik zimních měsíců 
v Karibiku.
Protože má u nás na DPS maminku, byl požádán, aby obyvate-
lům povyprávěl o svých zážitcích z ostrova Roatán u Hondurasu, 
kde už několik let žije početná komunita Čechů. Pan Linhart nám 
ukázal nespočet fotografi í a ke každé přidal fundovaný komen-
tář.
Technickou podporu celé akce zajistil Ing. Jiří Pešek, IT specialista 
Městského úřadu Slatiňany. Děkujeme a těšíme se na další ces-
tovatelské zážitky pana Linharta.

Ve  středu 19. dubna 2023 navštívil náš Dům s  pečovatelskou Ve  středu 19. dubna 2023 navštívil náš Dům s  pečovatelskou 
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Májka je symbolem jara, lásky, plodnosti a mládí, ale také stráž-
cem obce. 
Vhodný smrk pro májku vybral pan hajný. Strom byl pokácen 
v  městských lesích pod Monacem a  poslední dubnový den byl 
převezen za sokolovnu. Tam skauti odstranili kůru a větvě kromě 
špičky. Věnec je ručně upleten ze slámy, ozdoben zelenými větvič-
kami a stuhami – o to se postarala šikovná děvčata. 
Do parčíku před školu májku přenesli skauti a dobrovolní hasiči 
Kunčí. Ještě než díky nim májka vystoupala až k nebi, tak měli při-
hlížející možnost přivázat další stuhy. Akci hudebně doprovodily 
členky pěveckého sboru Bartoloměj Bítovany. 

Ve  Slatiňanech bývala májka dříve před sokolovnou, ale také 
prý ve Škrovádě. Pokud si pamětníci vzpomenou, budeme rádi 
za fotografi e nebo upřesnění toho, kdy a kde naposledy májka 
ve Slatiňanech stála. Můžete tyto informace nebo fotky předat 
v knihovně paní Maryškové. 
Jsme rádi, že se tradice stavění májky do Slatiňan vrátila a že se 
lidé přišli podívat. Je důležité se setkat, poklábosit o věcech důle-
žitých i zanedbatelných. 
Májka bude naši obec strážit celý květen. 

Jana Švecová, radní

 ■ STAVĚNÍ MÁJKY
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Chodíváme kolem něj, jezdíváme okolo autem, víme o něm, že je. 
A to je pro většinu Slatiňáků vše. On je maličko zastrčený do za-
hrady. Ač velký, přece nenápadný. Evangelický kostel v ulici T. G. 
Masaryka. Povězme si o něm něco.
Dříve než na samotnou budovu se podívejme na jejího vlastníka, 
tedy Českobratrskou církev evangelickou. Evangelické farnosti se 
nazývají sbory. Když roku 1781 císař Josef II. podepsal toleranč-
ní patent, který umožňoval existenci i jiných církví než katolické, 
vznikly v  okolí evangelické sbory ve  Dvakačovicích a  v  Hradišti 
u Nasavrk. Tam také museli chrudimští evangelíci dojíždět, či teh-
dy asi především docházet. Až v  roce 1890 byl postaven kostel 
v Chrudimi v dnešní Pardubické ulici a o pět let později zde byl za-
ložen samostatný sbor. Ten v roce 1897 zřídil kazatelskou stanici 
v Heřmanově Městci. Kazatelské stanice byly zřizovány v místech 
vzdálených od centra sboru a farář tam na bohoslužby za svými 
věřícími dojížděl.

A nyní ke Slatiňanům. Zde byla taková kazatelská stanice chru-
dimským sborem zřízena v roce 1932. Základní kámen slatiňan-
ského evangelického kostela byl položen 10. března 1935 a  už 
22. září téhož roku byl stavitelem Antonínem Dostálem kostel 
dokončen a slavnostně otevřen. Tehdejším stavbařům tedy stačil 
pouhý půlrok. Ač byl kostel hojně využíván, sbor ve Slatiňanech 
nikdy založen nebyl, a tak po celou dobu své existence zůstal jen 
kazatelskou stanicí. Na rozdíl třeba od Heřmanova Městce, kde 
byl v roce 1956 sbor založen.
Zatímco tehdy býval kostel každý týden zaplněn, neboť do  něj 
chodívali evangelíci z řady okolních vesnic, dnes se v něm boho-
služby konají pouze jednou za měsíc a zúčastňuje se jich méně 
než deset věřících. Bohoslužby zde slouží farářka chrudimského 
sboru Anna Lavická. Hlavní sál kostela ale není vůbec využit, ta 
hrstka lidí by se v něm doslova ztratila. V kostele je ještě menší 
sál, jenž se dá trochu vytopit plynovými kamny a je tak na boho-
služby využíván. V tomto sálku najdete i jednu velikou vzácnost, 
prastaré harmonium. Bohužel je využíváno velice zřídka. Na kůru 

jsou i varhany, avšak jejich stav není nejlepší. Ostatně v nejlepším 
stavu není celý kostel. Elektřina je ještě původní, voda v kostele 
zavedena není, o výměnu si už dávno říkají okna i dveře, omítka 
opadává …, a přesto je tu cítit silný genius loci. V minulých letech 
se tu konalo několik koncertů. Konalo by se jich více, ale zmíně-
né podmínky tomu příliš nepřejí. Asi by také vadilo, že v kostele 
není žádné sociální zařízení. Na zahradě za kostelem je kadibudka 
a studna s pumpou, což by dnes asi většině návštěvníků nestačilo. 
Ovšem, kdyby někdo chtěl kostel využít za účelem nějaké kultur-
ní či společenské akce, a nevadily mu zdejší podmínky, nic tomu 
nebrání. 

 ■ CHODÍME KOLEM NĚJ

A nyní ke Slatiňanům. Zde byla taková kazatelská stanice chru-A nyní ke Slatiňanům. Zde byla taková kazatelská stanice chru-

jsou i varhany, avšak jejich stav není nejlepší. Ostatně v nejlepším jsou i varhany, avšak jejich stav není nejlepší. Ostatně v nejlepším 
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Občas se v kostele uskuteční pohřeb, ale svatbu nebo křest si paní 
farářka, která je ve funkci od roku 2007, nepamatuje. A zřejmě už 
ani nebude mít příležitost. Vzhledem k  malému využití kostela 
a  jeho technickému stavu se staršovstvo (volený orgán sboru) 
rozhodlo ke konci roku 2023 kazatelskou stanici ve Slatiňanech 
zrušit. Jaké bude další využití kostela, to v tuto chvíli nikdo neví.
Kostel má ale jednu mimořádnou zajímavost. Je až s podivem, že 

se o tom tak málo ví. Za 2. světové války byla v kostele ukryta vy-
sílačka Libuše, která potom byla převezena do Ležáků. A tam byla 
fašisty objevena. Jaké důsledky to pro Ležáky mělo, to už známo 
je. Člověka až zamrazí při pomyšlení, jak by to mohlo dopadnout, 
kdyby vysílačka byla objevena ve Slatiňanech. Jak dlouho vysílačka 
v kostele byla, to prameny neuvádí.

z.j.

HISTORIE

se o tom tak málo ví. Za 2. světové války byla v kostele ukryta vy-se o tom tak málo ví. Za 2. světové války byla v kostele ukryta vy-Občas se v kostele uskuteční pohřeb, ale svatbu nebo křest si paní Občas se v kostele uskuteční pohřeb, ale svatbu nebo křest si paní 

 ■ POTĚŠENÍ OD DĚTÍ ZUŠ SLATIŇANY

Po  několika měsících jsme si opět mohli užít vystoupení dětí 
a učitelů ze Základní umělecké školy Slatiňany. Písničky a hudeb-
ní doprovod nám zpříjemnil společnou dubnovou oslavu svátků 
a narozenin. Významné životní jubileum tento den s námi oslavila 
i naše milá pečovatelka paní Petra Konečná.

obyvatelé DPS

Po  několika měsících jsme si opět mohli užít vystoupení dětí Po  několika měsících jsme si opět mohli užít vystoupení dětí Po  několika měsících jsme si opět mohli užít vystoupení dětí 
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Laskavé večery vstoupily do svého třetího de-
setiletí. Těch uplynulých dvacet let přineslo 
188 hudebně poetických pořadů a také řadu 
příběhů. Pokusím se vám některé trochu při-
blížit, než je sám zapomenu. Připomínám jen, 
že první LV se konal 4. 3. 2003.

První LV byl velkým krokem do neznáma. 
Jediné, co jsem věděl, bylo, že musím hle-
dat mezi svými přáteli. Příprava byla trochu 
lopotná a  hodně amatérský byl i  průběh 
večera. Program byl naplánován a dohod-
nut s pardubickým psychologem a spiso-
vatelem Lubomírem Macháčkem. Hudeb-
ní část jsem domluvil s Petrem Šottou. Pak 
jsme všichni tři seděli v  rodinné poradně 
Lubomíra Macháčka a domlouvali jsme, jak 
večer proběhne. Stejně pak probíhal jinak. 
Dlouho jsem s Lubomírem dělal rozhovor 
o literatuře obecně a na autorské čtení pak 
zbylo málo času. Když večer skončil, neměl 
jsem vůbec tušení, kdy bude další a hlavně 
kdo na něm vystoupí. 
S kamarádem Honzou Lomozem jsem byl 
na  jednom hudebně literárním pořadu 
v  Chrudimi. Nějací hoši tam zpívali písně 
Vladimíra Vysockého a  nějaké dívky čet-
ly jeho básně. Poté jsme s Honzou seděli 
v  restauraci, pili víno a  shodli se na  tom, 
že hudba byla dobrá, ale to čtení básní 
bylo slabé a  že bychom to určitě uděla-
li lépe. A toho jsem se chytil. Vybral jsem 
francouzského básníka Jacquesa Préverta, 
připravil si o něm povídání a hlavně básně. 
Ty jsem rozdělil mezi sebe, Honzu a Kristý-
nu Kudrnáčovou, která se k nám ochotně 
přidala. Hudbou nás doprovázel opět Petr 
Šotta. I po letech si myslím, že tento pořad 
byl hodně povedený.
A  zase následovalo přemýšlení, koho po-
zvat příště. Rozhodnutí přišlo na  schůzi 
Obce spisovatelů, kde jsem oslovil havlíč-
kobrodského básníka Láďu Vondráka, 
a  ten si k  sobě přizval svého kamaráda 
z Olomouce, kytaristu Petra Mičolu. Tehdy 
byl poprvé a naposledy LV v pátek. Pánové 
hráli, zpívali a recitovali a bylo to milé. 
Na  tomto LV jsem od  Ládi dostal typ 
na další pořad. Paní Ivana Měkotová, uči-
telka dramatické výchovy ze Světlé nad Sá-
zavou, má prý moc pěkný poetický pořad. 
Domluva s ní proběhla raz dva. Paní Měko-
tová přivezla recitátorku Alenku Fučíkovou 
a kytaristu Jiřího Vencovského, v kavárnič-
ce přestavěli nábytek a vytvořili si provizor-
ní scénu. Rád na tento večer vzpomínám. 
Paní Měkotová mi pak ilustrovala moji prv-
ní knížku a dodneška mám doma její kera-
mickou kočku. Potom jsem s ní udělal ještě 
jeden pořad v chrudimské čajovně. Škoda, 
že už na ni mohu jenom vzpomínat. 
V té době jsem se hodně spřátelil s Josefem 

Krečmerem, chrudimským spisovatelem 
a  kronikářem, se kterým jsem se dohodl 
na autorském čtení. Pepa si s sebou vzal své-
ho vnuka, violoncellistu Pepu III. To se pro mě 
ukázalo jako velmi šťastné. Pepa Krečmer II. 
totiž učil v Pardubicích na konzervatoři a  já 
jsem tak získal spojení s touto školou.
Stále jsem ale ještě dělal LV živelně, bez 
dlouhodobého plánování. Opět jsem ne-
věděl, co bude příště. 
Jenže v té době se v chrudimské ZUŠce ko-
nala beseda s Alfredem Strejčkem. S ním 
jsem se znal z  MS v  atletice v  Římě roku 
1987. Tehdy jsme se seznámili tak, že jsme 
tam spolu chodili běhat a pak na tribuně 
společně fandili našim závodníkům, pře-
devším Fredově ženě Jarmile, za svobodna 
Nygrýnové, která tam skákala do  dálky. 
Trochu jsem se obával, jestli si na mě bude 
Fred po 16 letech pamatovat. Ale pamato-
val si dobře, a tak jsem si troufl  ho pozvat. 
On pozvání rád přijal a  tím jsme navázali 
na ono římské přátelství. Dohodli jsme da-
tum a pořad. Fred nabídl Vladimíra Vysoc-
kého a  Bulata Okudžavu. Já jsem vyrobil 
plakáty, nechal je vylepit, rozeslal pozván-
ky mailem a rozdával je lidem na potkání. 
Věřil jsem, že bude plno.
Zde musím udělat vsuvku. Než jsem po-
zval Freda, nikomu jsem nedával žádný 
honorář, všechno to byli amatéři a maxi-
málně jsem jim proplatil cestu. Abych ne-
musel sahat do vlastní kapsy, dával jsem 
ke  dveřím klobouk na  dobrovolný pří-
spěvek. Vybírat vstupné jsem totiž nebyl 
oprávněn. Někdo tam hodil minci, někdo 
i  bankovku, někdo klobouk takticky obe-
šel, jedna paní chodila do kavárny hodinu 
před začátkem, dala si kávu a pak jakoby 
náhodou zůstala i  na  program. Bylo to 
úsměvné, ale pochopitelně jsem jí nic ne-
říkal. Nicméně věřil jsem, že na Freda vy-
beru, přece jen jsme se dohodli na hodně 
kamarádské ceně. Leč, dopadlo to jinak. 
Dobře i špatně.
Den předem mi Fred zavolal, jestli bych ne-
chtěl, aby s ním přijela Jitka Molavcová, kte-
ré odpadlo představení. Jelikož jsem velký 
fanda Semaforu a Jitku jsem vždy miloval, 
bez rozmyslu jsem souhlasil, zvláště když 
mi Fred řekl, že Jitka přijede za stejný hono-
rář jako on. Jen program musel být změněn 
a místo písní Vysockého a Okudžavy zněly 
písně hospodské, kramářské a  milostné, 
přičemž Jitka hrála na několik historických 
nástrojů. To ovšem lidi zjistili až na místě. 
Snad jim tenkrát nevadilo, že jim byl nabíd-
nut úplně jiný program, než na jaký přišli. 
Ostatně, nebylo to naposledy.
Kavárna byla skutečně plná, atmosféra 
nádherná, všechno jak má být. Sám jsem 
se tetelil blahem. Až do  chvíle, než jsem 

spočítal peníze v klobouku. Byla tam nece-
lá polovina toho, co jsem potřeboval. Fred 
na  mě poznal rozpaky a  pošeptal mi, ať 
vyplatím Jitku, on že se honoráře vzdává. 
I tak jsem ale musel sprintovat domů a ně-
jaké peníze přinést. Poučení z toho jsem si 
ale žádné nevzal.
Fred Strejček pak jezdíval na LV nejméně 
jednou za rok. Celkem stihl deset vystou-
pení, a nebýt zákeřné nemoci, bylo by jich 
mnohem více. Považte, on měl v hlavě asi 
12 hodin poezie a písní. A to prosím v ně-
kolika jazycích, včetně latiny.

z.j.

 ■ PŘÍBĚHY LASKAVÝCH VEČERŮ (ČÁST PRVNÍ)

V minulém čísle byla omylem uveřejněna nejdříve druhá část článku Příběhy Laskavých večerů. Omlouváme se a nyní zveřejňujeme 
první část příspěvku od pana Zdeňka Jiráska.
 Redakční rada Ozvěn Slatiňan

 Dne 11. května 2023 se 11 členek svazu 
diabetiků zúčastnilo v  Domě s  pečovatel-
skou službou ve Slatiňanech DNE MATEK. 
Za  Městský úřad Slatiňany se zúčastnila 
p. Osinková. Odpoledne se vydařilo a přišly 
i děti z mateřské školky Slatiňany s překrás-
ně připraveným programem. Děti předaly 
dárky, které sami vyrobily. Byla to kytička 
s  nalepenými kvítky a  na  druhé straně 
byla básnička od dětí a kolektivu učitelek. 
Všechny přítomné ženy potom obdržely 
od vedení DPS gerberu. Na oplátku členky 
svazu diabetiků předaly dárek, a to gluko-
metr na měření hladiny cukru. Poděkování 
za  krásné odpoledne patří paní ředitelce 
Tušicové.

R. Půlpánová, SD

 ■ PODĚKOVÁNÍ DO DOMU 
S PEČOVATELSKOU SLUŽBU

 ■ PODAŘILO SE!!!
Rekonstrukce zázemí pracovníků v  DPS 
Slatiňany
Protože náš dům s pečovatelskou službou 
byl postaven v akci „Z“ již v  roce 1987, je 
potřebné, aby majitel objektu tj. Město Sla-
tiňany investovalo nemalé částky do  jeho 
oprav. Po  několika vydařených akcích 
(např. stavba výtahu, rekonstrukce dvora 
a  přístřešku pro služební automobil, vý-
stavba bezbariérové koupelny, výměna 
lina a nábytku ve společenských místnos-
tech, rekonstrukce několika bytů) došlo 
i na obnovu zázemí pro pečovatelky. 
Veškeré stavební práce a  pokládku lina, 
na základě výběrového řízení, provedla fi r-
ma Komplex CR s.r.o., Chrudim za částku 
183 431,24 Kč. Nový nábytek vyrobil a na-
instaloval za  částku 87  296,66 Kč truhlář 
pan Bečička. 
Chceme touto cestou poděkovat obyvate-
lům DPS za  trpělivost během stavebních 
úprav. Hluk a  nepořádek v  budově byl 
sice velice nepříjemný, ale výsledek rekon-
strukce se všem líbil.

Mgr. I. Čápová Tušicová
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 ■ KONCERTY NA ZÁMKU
VE SLATIŇANECH
Srdečně Vás zveme na koncerty v zámeckém nádvoří, které pro-
běhnou ve  třech červnových sobotách. V  případě nepříznivého 
počasí se uskuteční v kostele sv. Martina ve Slatiňanech.

Velmi si vážím podpory města Slatiňany a všech dalších podpo-
rovatelů benefi čního hudebního festivalu, díky kterým můžeme 
nakonec koncerty nabídnout za velmi přátelskou cenu 200 Kč až 
230 Kč. Třetinou z každé vstupenky přispějete na pořízení nových 
terapeutických prvků pro klienty Domova sociálních služeb Slati-
ňany.

Věříme, že na Vás čeká, díky kombinaci krásné hudby, prostředí 
zámeckého nádvoří, vystavených uměleckých fotografi í a připra-
veného občerstvení, nevšední zážitek.

Za Acord, z.s. Iva Ryzová

Kalendář akcí na červen:
 4. 6.   Rodinné odpoledne u Auerspergů

 10. 6.   Koncert operních pěvců A. Kalivodová, J. Pustina, klavírní 
doprovod M. Vašková

 17. 6.   Muzica Folklorica, pěvecký sbor Oskoruša, cimbálová mu-
zika z Velké nad Veličkou

 18. 6.   Divadelní prohlídky 

 24. 6.   Žesťové kvinteto pardubických fi lharmoniků

 25. 6.   Divadelní prohlídky 

ZKOUŠKA SIRÉN
V úterý 20. června vystoupí na LV dvojíce, která si už říká o čest-
né občanství Slatiňan. Podesáté totiž přijedou Přemysl Rut 
a Markéta Potužáková a to je záruka toho, že se diváci budou 
dobře bavit. Jako vždy to bude večer plný písniček a laskavého 
humoru. Tentokrát nabídnou pořad s názvem ZKOUŠKA SIRÉN 
a v něm budou znít české písničky mezi folkem a rockem z ob-
dobí 1960–2010.
LV začíná ve společenském domě v 19 hodin a  lístky si může-
te koupit na místě nebo v předprodeji v městské knihovně, tel.  
(469 660 239).

z.j.

 ■ POZVÁNKA NA 191. LASKAVÝ VEČER

ZKOUŠKA SIRÉN
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Dne 22. 4. 2023 proběhla v Trpišově další z brigád na výsadbu 
zeleně okolo rybníčku. O co méně nyní přišlo dospělých občanů, 
kteří zřejmě využívali prvního nedeštivého víkendu k  dohnání 
práce na vlastních zahradách, o to více k všeobecné radosti přišlo 
mládeže, která se s chutí pustila do práce. A šlo nám to společně 
pěkně od ruky: došlo na dosazení keřů u plotu v rohu u Kolko-
vých, osazení květin na břehy rybníčka, vysazení keřů na hrázi, str-
žení a odvezení drnů s následným zasypáním kůrovým mulčem 
u  všech výsadeb. Na  žádost p. Štěpánka (správce hřiště) došlo 
k přesazení keřů od hřiště na svah vedle obchodu. Přestože se 
nás sešlo pouhých dvanáct jak apoštolů, s prací jsme byli v poled-
ne hotovi a s radostí jsme si opekli zasloužené klobásky na ohni. 
S hřejivým pocitem jsme obhlédli vykonanou práci a s příjemným 
vědomím, že nám zde roste mládež, která se umí domluvit a vzít 
za práci, jsme se rozešli domů. Děkujeme a těšíme se na další spo-
lečnou akci. 

Vendulka Vachová

 ■ BRIGÁDA V TRPIŠOVĚ

 ■ SVOZOVÝ AUTOBUS
NA IV. ROČNÍK SENIOR FESTIVALU
ZE SLATIŇAN DO CHRASTI U CHRUDIMI A ZPĚT

Sobota 24. června 2023
Pro seniory 65+ let a osoby ZTP zdarma.
Odjezd: 9.15 – zastávka ulice Vítězství (směr Orel) – před 
„Samkou“, Slatiňany
Rezervace míst v  Infocentru Slatiňany osobní formou a   nebo 
na  emailu infocentrum@slatinany.cz a  nebo na  tel. +420 
469 660 239 (paní Maryšková).
Kdo pojede tam, má automaticky místo i na cestu zpět. 
Návrat kolem 16 hodiny.
(přesný čas návratu a místo nástupu v Chrasti bude upřesněn or-
ganizátorem v autobuse). 
Pokud někdo pojede dříve, je nutné toto sdělit organizátorovi, aby 
nebyl pohřešován.


